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Compromís per Muro, partit que 
actualment està a l’oposició a 
l’Ajuntament de Muro, va presentar 
el passat 7 d’abril un pla «Reactivem 
Muro» composat per vint-i-una 
propostes per minimitzar els 
efectes de la Covid-19 en l’àmbit 
econòmic i social a la vila de Muro. 

La formació destaca que «huit 
mesos més tard aquestes propostes 
no s’han tingut en compte pel 
Govern Municipal amb la intenció 
de debatre-les i consensuar-les». 
Entre les mesures es destaca la 
necessitat de crear una Comissió 
Especial de seguiment de les 
mesures econòmiques que 
s’haurien d’aplicar per reduir 
els efectes de la pandèmia en les 
empreses, comerços i indústries 
de la localitat. De fet, Compromís 
va sol·licitar un informe al 
departament de Secretaria de 
l’Ajuntament, el qual, confirma 
que efectivament s’hauria de 
crear aquesta Comissió Especial 
Econòmica però «a hores d’ara 
continua sense crear ». 

Amb tot, el partit liderat per Vi-
cent Molina va registrar un paquet 
de mesures econòmiques i socials, 
tenint en compte demandes dels 
sectors socials i econòmics, però 
sent fidels a la realitat econòmi-
ca de l’Ajuntament,  el passat mes 
d’abril i que a continuació es detal-
la: 

ÀREA D’HISENDA

1. Creació Comissió Especial 
de seguiment de mesures 
econòmiques per minimitzar 
efectes Covid-19.

2. Moratòria del pagament en 
període voluntari de tots els 
impostos i taxes municipals durant 
6 mesos.

3. Bonificació del 100% de 
taxes municipals a les xicotetes i 
mitjanes empreses afectades pel 
tancament mentre dure l’estat 
d’alarma. Mitjançant l’establiment 
dels mecanismes previstos 
legalment per tal de bonificar les 
pimes afectades. S’establirà una 
proporcionalitat i es bonificarà una 
vegada la situació es normalitze. 
Les taxes afectades són la de 
venda no sedentària, residus, i 
concessions administratives de 
locals municipals.

ÀREA SERVEIS SOCIALS

4. Línia d’ajudes econòmiques o 
en espècie per a les famílies amb 
falta de recursos per a l’alimentació 
dels seus fills davant el tancament 

dels menjadors escolars.
5. Línia d’ajudes socials per a 

sufragar les despeses de lloguer o 
hipoteca de l’habitatge habitual, 
així com dels subministraments 
essencials, llum, gas, i aigua, a 
famílies afectades en la que tots els 
seus membres s’hagen vist afectats 
per la Covid-19 i hagen perdut la 
feina o hagen vist minvats els seus 
ingressos.

6. Adquisició d’equips 
informàtics, ordinadors portàtils i 
tabletes, amb Internet incorporada,  
per a crear un servei de préstec 
d’aquest material a les famílies 

que ho necessiten, segons criteris 
de serveis socials, per a facilitar 
les tasques acadèmiques a tots els 
estudiants i que ningú es quede 
arrere per causa de no disposar de 
mitjans informàtics i/o tecnològics.

7. Aquesta mesura serà per 
complementar la que en termes 
similars ha posat en marxa la 
Conselleria d’educació.

8. Destinar part del romanent, 
segons la legislació aplicable, 
per incrementar les partides 
destinades a polítiques d’acció 
socials i a l’atenció de les famílies i 
a les persones més vulnerables.

ÀREA PROMOCIÓ ECONÒMICA

9. Creació d’un fons d’emergència 
per a pimes i autònoms, establint 
un programa de subvencions 
directes, per a fer front a despeses 
i perjudicis ocasionats pel 
tancament dels seus establiments i 
suspensió de la seua activitat.

10. Les despeses subvencionables 
per l’Ajuntament seran compatibles 
amb les de l’Estat i la Generalitat 
Valenciana i afrontaran despeses 
que aquestes administracions 
no cobrisquen i entrarien en 
vigor, amb posterioritat a les que 
publiquen la Generalitat i l’Estat.

11. Campanya per a incentivar el 
consum en el comerç, l’hostaleria 
i els serveis de la població.  
Consistirà en el repartiment de 
«bons de compra» canviables en 
els diferents establiments del poble 
que s’adherisquen a la campanya. 
Es podran canviar en el comerç 
detallista, l’hostaleria, serveis, 
gimnasos, perruqueries, clíniques, 
etc

12. Suport econòmic a la resta 
de campanyes promogudes pel 
comerç local, mercat municipal 
i establiments d’hostaleria, per 
incentivar la venda de productes i 
serveis locals.

13. Ajuda a la construcció i dels 
sectors afins, amb un programa 
d’inversió  per a actuacions 
de menys de 48.000 euros (iva 
inclòs). L’ajuntament adjudicarà 
obres i serveis de manera directa 
a empreses de construcció o 
d’activitats vinculades, com ara 
electricistes, fusters, llanterners 
o empreses de subministraments 
radicades a Muro.

14. Suspendre el cobrament de 
la taxa d’ocupació de via pública 
de terrasses, així com les taxes de 
la venda no sedentària (mercat 
exterior).

15. Prorrogar sense cost, les 
llicències d’obra, que s’hagen 
vist afectades per les mesures 
imposades per l’estat d’alarma, en 
el temps que hagen estat aturades, 
a causa del decret.

16. Agilitzar al màxim el pagament 

a proveïdors, per tal d’accelerar-los 
i minimitzar el possible perjudici 
d’endarrerir aquests pagaments.

17. Programa del foment de 
l’ocupació, crear una línia de 
contractes temporals per tal de 

contractar persones que es troben 
a l’atur, en tots els departaments 
de l’Ajuntament, sempre que la 
normativa estatal ho permeta.

18. Programa d’ajudes a la creació 
de noves empreses, i comerços a la 
nostra localitat mitjançant una línia 
de subvencions i bonificacions, per 
sufragar les despeses d’adequació 
de locals, informatització del 
comerç o empresa, despeses 
corrents, entra altres.
19. Creació d’una comissió de 
seguiment d’aquestes mesures, 
així com de les mesures adoptades 
per la resta d’administracions, per 
tal de planificar noves estratègies 
segons les noves necessitats que 
vagen sorgint. Comissió composta 
per representants polítics locals, 
representants del comerç i 
empresaris locals, representant 
àrea de serveis socials, representant 
àrea de desenvolupament local, 
representant àrea de cultura i 
de tots els departaments que es 
consideren necessaris per a crear 
una estratègia interdisciplinària 
de mesures que incentiven el 
desenvolupament local.

20. Reobertura dels horts solidaris 
perquè les famílies d’usuaris 
puguen autoabastir-se dels 
productes de primera necessitat 
i permetre els desplaçaments a 
les hortes particulars per poder 
treballar (El 25 d’abril, l’Estat va 
permetre el desplaçament als horts 
per autoconsum).

21. Es sol·licita que s’atorguen les 
subvencions a les entitats culturals 
i socials de forma nominativa en 
aquest exercici per a ajudar al seu 
funcionament davant la greu crisi 
provocada per la ttCovid-19.

A més, es va demanar la 
intensificació en les tasques 
de desinfecció a les zones més 
concorregudes de manera setmanal 

i a la resta de carrers quan siga 
possible. També, es va presentar 
una Moció per a l’adhesió al IV Pla 
de Salut valencià 2016-2020 i la 
inclusió de Muro en la Xarxa Salut 
que no es va admetre a debat.

«REACTIVEM MURO»: 21 mesures per 
combatre els efectes COVID-19 

És vital crear una 
Comissió de 
seguiment 
de les Mesures 
Econòmiques 
Locals.
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La Conselleria d’Educació, 
Cultura i Esport ha tornat a 
adjudicar les obres del nou col·legi 
públic d’Infantil i Primària El 
Bracal de Muro. L’obra va ser 
adjudicada a l’empresa Vainsa-
General Constructor per un import 
de 4.333.572,29 euros, el passat 
2 d’octubre. Es preveu que la 
signatura de l’acta de replanteig 
entre la Conselleria d’Educació i 
l’empresa adjudicatària es realitze 
durant el mes de desembre i es 
preveu que a partir d’eixe moment 
l’empresa comence les obres amb 
un termini màxim de tretze mesos 
per executar-les.

Aquesta és la segona vegada que 
s’adjudica la construcció del nou 
centre després que la Generalitat 
retirara la concessió a la primera 
constructora per haver incomplit 
el contracte al paralitzar les obres. 
Cal recordar que l’anterior empresa 
no va avançar els treballs de 
construcció i en cinc mesos només 
havien certificat feines per valor de 
52.000 euros, quan hauria d’haver-
se executat per 1,7 milions d’euros. 
A més l’empresa va demanar una 
modificació del projecte, canviar 
la cimentació i materials de 
construcció, per valor aproximat 
d’un milió d’euros, que suposava 
utilitzar materials més barats 
amb una minva de la qualitat i 
de la seguretat del nou edifici, i a 
més allargar l’obra en altres dotze 
mesos. La Conselleria no va cedir a 
aquest xantatge.

Per això, el passat 15 de maig la 
Conselleria d’Educació va publicar 
la nova licitació per a la construcció 
del CEIP El Bracal de Muro, malgrat 

la paralització dels procediments 
administratius durant dos mesos 
a causa de la COVID-19. El 25 de 
juny es va reunir la primera mesa 
de contractació per a obrir les 
ofertes de les empreses licitadores 
i el 15 de setembre es va presentar 
la baremació, fins que el passat 2 
d’octubre es va adjudicar a la UTE 
Vainsa-General Constructor les 
obres.

Els alumnes del CEIP El Bracal fa 
més d’una dècada que estudien en 
aules prefabricades i s’espera que el 

nou centre siga una realitat d’ací a 
poc temps. 

Aquesta situació es remunta el 
maig de 2008 quan es va detectar 
un greu problema d’aluminosi a 
l’escola. Des d’aleshores van passar 
quasi set anys sense cap propos-
ta concreta. En 2015 el Govern del 
Botànic va posar en marxa la ma-
quinària del procediment adminis-
tratiu per acabar amb els barracons 
i començar el projecte d’una nova 
escola a Muro.

El conseller Marzà va visitar les 
instal·lacions el juliol de 2015, sent 
el primer centre que visitava, i va 
comunicar als assistents que del 

projecte del Bracal a la Conselleria 
no hi havia res. Un projecte ignorat 
i abandonat pels anteriors governs 
valencians. Es va fer un diagnòstic 
de l’estat de les infraestructures 
educatives i es va prioritzar aquells 
col·legis que feia més anys que 
estaven en barracons o que es 
trobaven en pitjor estat, que per 
desgràcia n’eren molts.

La redacció del projecte del Bracal 
va començar el maig de 2016, 
adjudicant-se en juny de 2017. La 
licitació de l’obra va començar a 
desembre de 2018 i es va adjudicar 
al GRUPO BERTOLÍN SAU en 2019 
i que posteriorment la Conselleria 
va retirar la concessió per 
incompliment per part d’aquesta 
adjudicatària.

Barracons
El 7 de febrer de 2020 es va cele-

brar una concentració convocada 
per l’AMPA del CEIP El Bracal, a 
la que el col·lectiu Compromís va 
acudir «com sempre hem fet, per 
mostrar el nostre suport a la comu-
nitat educativa». A l’acte també hi 
va assistir el director general d’in-
fraestructures educatives, Víctor 
Garcia, el qual, va convocar una    
reunió informativa per a tots els 
pares i mares que hi van voler as-
sistir. Va explicar el que havia ocor-
regut amb l’empresa constructora 
i la nova licitació. A més, va oferir 
l’opció de col·locar noves aules 
prefabricades durant la durada de 
la construcció del nou col·legi, en 
un termini d’uns quinze dies, per a 
que l’Ajuntament fera la cessió d’un 
nou solar a la Conselleria, per tal de 
garantir que estiguera enllestit a 
l’inici del proper curs. 

El 27 de febrer es va celebrar una 
reunió de la comunitat educati-
va del CEIP El Bracal amb la Di-
recció General d’Infraestructures               
Educatives de la Conselleria, on la 
direcció del centre va demanar que 
necessitava per a la reparació dels 
barracons, entre d’altres la col·lo-
cació d’una doble coberta a dues 
aigües en el sostre de tot el centre 
per a evitar les goteres i filtracions 
d’aigua. Fins eixe moment l’Ajunta-
ment encara no s’havia pronunciat 
amb la cessió de dit solar. 

El 3 de juny, es va aprovar 
per unanimitat al plenari de 
l’Ajuntament de Muro, una moció 
per tal de demanar a Conselleria que 
s’instal·laren aules prefabricades 
a una nova localització, a 
l’aparcament de l’aulari i la piscina 
municipal. Aquesta moció com 
ja va avisar Compromís al plenari 

«arribava tard però calia intentar-
ho per al benestar dels xiquets i 
xiquetes de Muro. S’ha de tindre 
en conter que calen uns tres mesos 
per condicionar el solar, consignar 
els diners i licitar els treballs, 

responsabilitat de l’Ajuntament i 
uns altres quatre mesos per licitar 
la col·locació de les noves aules, 
responsabilitat de la Conselleria. 
Això suposava que l’inici del curs, 
i bona part de l’hivern, l’alumnat 
seguira en els barracons vells sense 
condicionar mentre es feien altres 
de nous pel retard del consistori 
des de febrer fins juny en decidir 
que volia barracons nous».

El 16 de juny de 2020 es va celebrar 
una reunió amb el director general 
d’Infraestructures Educatives, 
Víctor Garcia, els representants 
polítics de l’Ajuntament i comunitat 
educativa on es va explicar que, a 
menys de tres mesos de l’inici del 
pròxim curs, l’única opció viable 
per a garantir unes condicions 
dignes per a les xiquetes i xiquetes 
del CEIP El Bracal, era reparar les 
actuals aules prefabricades.

Aquest estiu es va efectuar 
una reforma integral, per valor 
aproximat de mig milió d’euros 
que atén a les peticions realitzades 
per la direcció del CEIP Bracal 
i l’AMPA. S’ha col·locat una 
doble cobertura a dues aigües 
en el sostre de tot el centre per 
evitar goteres i filtracions, i una 
millora de la climatització, amb 
la substitució de les 111 finestres 
i quasi duplicat els aparells d’aire 
condicionat. També s’han canviat 
les portes d’accés, amb un sistema 
antipànic més actualitzat, i s’han 
repintat els corredors amb material 
antilliscant, així com repintat 
de baranes, i escales, substitució 
de lavabos i revisió del sistema 
antiincendis.

En aquest sentit, Compromís 
considera que «cal ser transparents 
en tot aquest procés i transmetre 
la informació i compartir-la amb 
tota la ciutadania. El principal 
objectiu és que la nova escola siga 

per fi una realitat i continuarem 
lluitant perquè els nostres xiquets 
i xiquetes, així com la resta de 
la comunitat educativa tinguen 
per fi un lloc digne per aprendre i 
gaudir».

La construcció del nou CEIP BRACAL: 
prioritat històrica per la vila de Muro 

Es preveu que 
la signatura de 
l’acta de
 replanteig es 
realitze en 
desembre.

Des del grup municipal Compromís per Muro s’està realitzant el seguiment 
del procediment de construcció del nou CEIP El Bracal
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A l’anterior legislatura l’equip 
de govern de Compromís Muro va 
treballar per aconseguir que amb 
el Pla Edificant de Conselleria 
es poguera construir un gimnàs 
al CEIP Montcabrer. Instal·lació 
molt necessària i reivindicada pel 
centre educatiu des de fa més de 
dues dècades. Quan Conselleria 
va convocar el Pla Edificant, 
l’Ajuntament va treballar el projecte 
per tal d’aconseguir el finançament, 
per valor de 451.731,5€, així com 
la instal·lació d’aparells d’aire 
condicionat per l’Aulari Infantil del 
CEIP El Bracal, per valor de poc més 
de 100.000 €. 

Una vegada aconseguit es va 
treballar per preparar els plecs 
tècnics per a la licitació de les 
obres, i és aleshores on els tècnics 
s’adonen que per assegurar la 

correcta construcció de l’obra s’ha 
de realitzar un estudi geotècnic. 
Aquest estudi es va reflectir a la 
memòria que es va presentar a la 
Conselleria però no es va reflectir 
al pressupost, és a dir, el pressupost 
inicial finançat per la Conselleria 
podria necessitar un increment. 

D’aquesta possible despesa 
s’hauria de fer càrrec l’Ajuntament, 
segons l’acord plenari de Delegació 
de Competències de Conselleria, 
aprovat per unanimitat per tota la 
corporació (govern i oposició) el 10 
de maig de 2018. El resultat d’aquest 
estudi va reflectir la necessitat 
d’incrementar el pressupost en 
69.310,12€ per a realitzar una 
correcta cimentació, donat que el 
terreny és compactable. 

Amb el nou Govern Municipal es 

va celebrar un plenari extraordinari 
el passat 18 de novembre de 2019 
amb la proposta de renunciar al 
Pla Edificant de la Conselleria 
d’Educació i no construir el 
gimnàs. Des de Compromís es 
va presentar una esmena on 

es demanava continuar amb el 
projecte canviant les anualitats, es 
a dir, construir el gimnàs l’any 2020 

i que l’Ajuntament es fera càrrec 
de la despesa addicional. Amb 
aquesta acció vam aconseguir que 
el punt quedara sobre la taula  per 
consultar-ho  a tota la comunitat 
educativa. Tot seguit es va celebrar 
una assemblea on mestres i famílies 
van reivindicar que no volien 
desaprofitar aquesta oportunitat 
i que l’Ajuntament s’hauria de 
fer càrrec d’aquest xicotet sobre 
cost, tal com es demanava des 
de Compromís amb la moció. 
Al següent plenari es va votar el 
canvi d’anualitats i la modificació 
de crèdit per a continuar amb el 
projecte. 

Cal recordar que l’Ajuntament 
de Muro té una tresoreria 
sanejada sense cap deute, gràcies 
a la gestió dels anteriors governs, 
incloent la legislatura 2015-2019. 

De fet, el romanent disponible 
a l’Ajuntament de Muro és de 
5.374.429,02 euros. Per al portaveu 
de Compromís, Vicent Molina; 
«gastar uns 69.000 € front  un 
estalvi de més de 5 milions d’euros 
és una xifra ridícula. A més, que en 
el moment que es va decidir assumir 
aquesta despesa sobrevinguda 
tots els grups polítics van votar a 
favor, els mateixos, que a hores 
d’ara estan governant. I a més, tot 
dependrà del valor de l’adjudicació 
de les obres on l’Ajuntament podria 
recuperar aquesta despesa», va dir. 

En aquest sentit, un total de 
vint-i-tres empreses opten a la 
construcció del gimnàs del CEIP 
Montcabrer i que al llarg d’aquestes 
setmanes es podria tenir ja una 
empresa adjudicada. Es preveu que 
les obres s’enceten en l’any 2021 
siga una realitat.

La moció de 
Compromís evita 
que s’abandone 
aquest projecte 
del Pla Edificant.

L’ Ajuntament adequa l’aula de 2 anys 
un mes després d’iniciar-se el curs 

El BLOC de l’Alcoià-el Comtat-
les Foies va lliurar el passat 8 
d’octubre de 2019 els IX Premis 
Agermanats, tot elegint el poble 
de Muro com a amfitrió de l’acte. 
Uns guardons que reconeixen 
la tasca de dedicació cívica i 
cultural a la nostra societat de 
persones i entitats per la seua 
tasca desinteressada d’estima a 
la seua terra i a la seua cultura. 

En l’edició de 2019 es va estrenar 
una nova modalitat de premi; 
Agermanats pel País Valencià 
i té com objectiu reconèixer el 

treball d’entitats, persones o 
institucions de l’ample i llarg de 
tot el territori. Els premis tenen 
tres modalitats: El “Premi Ximo 
Llorca i Pascual” que va recaure 
en l’historiador i mestre murer 
Joan Josep Pascual i Gisbert; 
el “Premi Agermanat per la 
comarca”  que va ser entregat 
al Grup de Danses “El Baladre” 
i Grup de dolçainers i tabaleters 
“La Xafigà” i “Premi Agermanat 
pel País Valencià” que va ser la 
càtedra Enric Valor i Vives de la 
Universitat d’Alacant

L’Ajuntament de Muro va sol·licitar en novembre de 
2019 a la Direcció Territorial d’Educació d’Alacant 
una aula d’infantil de dos anys per al poble de Muro. 
En la documentació hi havia inclòs un annex amb 
el compromís de l’Ajuntament de Muro de fer-se 
càrrec del cost de les obres d’adequació d’aquesta 
aula a la normativa vigent signat per l’Alcalde i la 
Regidora d’Educació. 

El 24 d’abril va arribar la resolució favorable on 
es concedia aquesta aula. Amb tot, i segons la 
regidora de Compromís, Carolina Ivàñez, «fins al 
22 de juliol l’Ajuntament no mou fitxa i és quan 
sol·licita a Conselleria l’informe de no duplicitat de 
competències per poder fer aquestes obres  i així ho 

corrobora un informe de la Secretaria. L’ajuntament 
no té competències però hi ha signat un document 
de compromís de la cessió de les mateixes entre el 
consistori i la conselleria».

Finalment, i «malgrat desdir-se en un primer 
moment, l’Ajuntament s’ha fet càrrec de les 
despeses d’adequació un mes després d’iniciar-se 
el curs. Pensem que és voluntat política el voler 
fer-ho o no. Si no volien arribar a eixe acord amb 
la Conselleria era tan fàcil com no sol·licitar l’aula 
de dos anys. Felicitem a l’Ajuntament d’aquesta 
rectificació i agrair al centre educatiu l’esforç de 
posar en marxa l’aula en setembre», va dir. 

Muro acull els IX Premis 
Agermanats

23 empreses opten a la licitació de 
l’obra del gimnàs del Montcabrer
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El principal partit de l’oposició 
de l’Ajuntament de Muro, Compro-
mís, ha presentat al llarg d’aquest 
any i mig diverses mocions per 
millorar la nostra vila. Una moció 
és simplement una proposició que 
es debat en una assemblea i és una 
de les principals eines de les què 
disposen els grups polítics per fer 
pressió sobre temes importants per 
a la ciutadania de Muro. La majoria 
d’aquestes han despertat el debat 
però també el consens a   l’Ajunta-
ment, ja que han sigut aprovades 
per unanimitat. Des de la coalició 
d’esquerres ressalten que «estem 
fent el seguiment de les mateixes 
perquè siguen una realitat».

Entre les mocions més impor-
tants destaca el fet de tenir un 
finançament just. Tema de vital 
importància per a la nostra au-
tonomia. Malauradament, ara com 
ara, el govern central encara no ha 
procedit a la reforma del sistema 
de finançament, caducat des de 
2014, ni ha propiciat un acord per al 
reconeixement dels més de 20.000 
milions d’euros que l’Estat deu als 
valencians i valencianes a causa de 
l’infrafinançament acumulat.

Una altra de les mocions 
plantejades per Compromís ha 
estat la Declaració de l’Emergència 
Climàtica, on es van aprovar 
les mesures de creació d’una 
infraestructura municipal per tal 
de poder utilitzar l’aigua reciclada 
provinent de la depuradora 
de l’EDAR per tal d’utilitzar-la 
per a regar jardins, «baldejar» i 
desinfectar carrers. Bonificació 
o reducció als impostos o 
taxes municipals de qualsevol 
iniciativa per reduir les emissions 

contaminants, com la instal·lació 
de plaques fotovoltaiques, entre 
altres iniciatives verdes.

Altra de les mocions presentades 
ha estat el reconeixement a la gran 
escriptora Isabel Clara Simó amb 
la petició de l’alta distinció del 
mèrit cultural de la Generalitat 
Valenciana, moció secundada per 
tots els membres de la corporació. 
Isabel Clara Simó ha tingut una 
vasta i prestigiosa trajectòria 
professional i una ingent i valuosa 
obra literària. La genial escriptora 

alcoiana sempre ha estat encantada 
de participar en nombroses 
ocasions a la nostra Festa del Llibre, 
fent de les seues conferències 
de les més nombroses respecte 
a la participació; «Isabel allà on 
estigues moltes gràcies per la teua 
aportació per enriquir la nostra 
llengua i cultura valencianes».

JUNY 19:
- Proposta al Plenari de Protecció 

dels murals del Batà i camp de 
futbol La Llometa, declarant-los Bé 
de Rellevància local

- Col·locar la bandera LGTBI al 
balcó principal de l’Ajuntament 
i l’autorització per a la lectura 
pública per part del grup municipal 
de Compromís d’un manifest en 

favor dels drets i llibertats del 
col·lectiu LGTBI.

JULIOL 19:
- Instal·lació d’una màquina de 

reciclatge d’envasos al Mercat 
Municipal la Mistera per tal 
d’incentivar el reciclatge i la 
compra en el comerç tradicional.  
A hores d’ara s’ha proposat per 
als Pressupostos Participatius i 
s’espera que s’execute en 2021.

SETEMBRE 19:
- Relació detallada de totes 

les Comissions realitzades en 
l’anterior legislatura (juny 2015- 
juny 2019) tant les permanents, 
com les de seguiment. (A hores 
d’ara encara no s’han remes).

- Organitzem la celebració Nit 
Violeta; una concentració contra la 
violència masclista organitzada per 
la plataforma feminista d’Alacant 
el passat 20 de setembre de 2019.

-Es demana la convocatòria im-
mediata de les comissions Infor-
matives ja que el Govern Munici-
pal convoca la junta de portaveus 
via WhatsApp i es considera que 
l’acord plenari existent no contem-
pla un grup de WhatsApp com un 
òrgan col·legiat. 

- Es demana un informe jurídic 
per part de la Secretaria de 
l’Ajuntament de la Vila de Muro de 
la legalitat de convocatòria de la 
Junta de Portaveus mitjançant una 
xarxa social com WhatsApp. 

OCTUBRE 19:
- Es sol·licita a petició dels veïns 

usuaris ampliar bancs per al parc 
que fita en el carrer Ramon Jordà i 
Canet (la resposta va ser negativa.).

- Es demana la reparació d’un 
desperfecte i que es senyalitze de 

forma perillosa a l’encreuament 
amb el carrer Sant Francesc de 
Borgia, davant de la pastisseria. 

- Es demana que s’arreplegue el 
material utilitzat al 9 d’octubre ja 
que una setmana després es troba a 
la plaça del Matzem, en concret a la 
part de darrere del castell.

- Es sol·licita reparació d’un 
desperfecte en una de les joguines 
del parc situat al costat de la piscina 
municipal que portava setmanes 
trencada. 

- Es demana la neteja i adequació 
del Paratge Natural Municipal Font 
del Baladre Riu d’Agres i dels ponts 
del riu d’Agres al seu pas pel poble i 
l’adequació de la senda del paratge. 
Aquesta neteja ja s’ha executat a 
finals del present any.

NOVEMBRE-DESEMBRE 19:
- En 2019 es sol·licitat al voltant 

d’uns 400 expedients per a la seua 
revisió i estudi, davant la falta de 
transparència generada per la no 
convocatòria de les comissions 
informatives, així com l’accés a la 
informació de nombrosos registres 
d’entrada i sortida. 

DESEMBRE 19:
- Es presenta una moció per a 

l’adhesió al IV Pla de Salut 2016-

2020 de la Comunitat Valenciana 
i la inclusió de Muro en la Xarxa 
Salut,que no va ser acceptada.

GENER 20:
- Tasques de fiscalització on es 

demana informació de tots els 
contractes menors adjudicats 
durant el 4t trimestre de 2019 i els 
estats d’execució del pressupost de 
forma continuada.

ABRIL 20:
- Es presenta un paquet de 

mesures per Reactivar Muro. Vint 
propostes socials i econòmiques 
per minimitzar els efectes de la 
Covid-19.

- Es demana la re-obertura dels 
horts solidaris perquè les famílies 
d’usuaris puguen autoabastir-
se dels productes de primera 
necessitat.

- Es sol·licita que s’atorguen les 
subvencions a les entitats culturals 
i socials de forma nominativa en 
aquest exercici per a ajudar al seu 
funcionament davant la greu crisi 
provocada per la Covid-19.

- Es demana la creació Comissió 
Especial de seguiment de mesures 
econòmiques per minimitzar 
efectes Covid-19.

MAIG 20:
- Es fa un segon escrit per 

demanar la neteja i adequació del 
Paratge Natural Municipal Font del 
Baladre Riu d’Agres. En l’actualitat 
ha sigut ja adequat pels alumnes de 
l’Escola Taller de LABORA.

- Es sol·licitat que es netegen els 
canyars de la via, per facilitar la 
visibilitat i evitar accidents, donat 
l’augment d’usuaris i estudiar la 
possibilitat de restringir el tràfic de 
vehicles motoritzats a la zona.

- Sol·licitud d’informe a Secretaria 
davant la negativa a crear una 
Comissió Especial de seguiment 
de les mesures econòmiques 
implementades a causa de la crisi 

Covid-19.
JUNY-NOVEMBRE 20:
Cal dir que Compromís està          

realitzat als plenaris ordinaris una 
mitjana de deu preguntes per sessió 
i s’ha presentat per registre l’accés 
a més de 600 expedients des de 
febrer a setembre. A hores d’ara 
s’ha concedit l’accés a un centenar 
d’expedients.

Les mocions de Compromís desperten 
consens al plenari municipal

“Fem una 
oposició 
proactiva i 
constructiva amb 
propostes per 
millorar Muro”

Des de l’inici de la legislatura moltes són les propostes i mocions que des de 
Compromís s’han presentat per millorar la vila i fer una oposició proactiva. 
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L’Ajuntament de Muro, governat 
en minoria per Compromís en 2019, 
va deixar enllestits un total de set 
projectes nous per a la vila de Muro 
que estan materialitzant-se en l’ac-
tualitat.

Entre aquests projectes destaca 
la reforma de la Piscina Munici-
pal, projecte iniciat i treballat per 
l’equip de govern de Compromís, 
en aquells moments, i sol·licitat a la 
Diputació d’Alacant.

Segons va explicar Carolina 
Ivàñez, regidora de Compromís, la 
vinguda d’aquesta ajuda va vindre 
«gràcies a la tasca feta pels diputats 
de Compromís a l’ens provincial, 
que van aconseguir un reparti-
ment més equitatiu dels fons de la 
Diputació per a tots els pobles ». 

Cal dir que el projecte de reforma 
va quedar aprovat i es va treballar 
en la licitació d’aquest que va que-
dar llesta perquè les obres de la 
piscina començaren a setembre de 

2019. Amb tot, «amb el nou govern 
de coalició les obres van començar 
amb un retard de vora un any, el 
que ha provocat  que s’ajornara 
l’obertura de la piscina aquest es-
tiu», va dir. 

Altre dels projectes que es va 
sol·licitar i es va  aconseguir en la 
legislatura anterior va ser la millora 
del polígon industrial Duquessa 
d’Almodóvar, mitjançant una 
subvenció a càrrec de l’IVACE, 
depenent de la Conselleria 
d’Economia Sostenible, amb una 
important inversió per a millorar 
aquest polígon amb l’enllumenat 
públic, serveis contra incendis, 
millora viària, senyalització 
de carrers i trànsit, millora 
subministrament i sanejament 
d’aigua. Les ajudes concedides 
en 2019 ascendien a 68.399, 99 €. 
No obstant això, va haver-hi una 
minoració de 29.162,76 € perquè 
el nou Ajuntament de Muro va 

presentar un justificant de les 
despeses presentades inferior a la 
quantitat a justificar. Per tant, es 
van concedir un total de 39.237,23 €

«Compromís a l’oposició vam 
haver de demanar a un plenari, 
perquè si no perdíem la subvenció. 
Aquest projecte va patir retards 
en l’execució», va comentar el 
portaveu de Compromís, Vicent 
Molina. 

Un altre projecte ser la instal·lació 
de dos punts de recàrrega per a 
vehicles elèctrics. Aquest projecte 
va estar impulsat per la regidoria 
de Medi Ambient a la legislatura 
anterior. Per aquests punts també 
es va sol·licitar una subvenció a 
l’IVACE que va ser concedida amb 
un import total de 10.953,60 euros. 
Els dos punts estan instal·lats al 
carrer Josep Bono (Plaça Matzem)  i 
al carrer de l’Estació (junt a l’Arxiu). 

Un altre dels projectes iniciats en 
la legislatura anterior, governant 
Compromís, va ser la modificació 
de crèdit per a canviar les llums del 
camp de futbol La Llometa per tal 
d’obtenir una millor il·luminació 
i un consum molt més baix; «Un 
projecte que va tardar a executar-
se amb el canvi de govern, 
malgrat que els diners estaven 
disponibles». Altres actuacions 
realitzades pel govern anterior ha 

estat la instal·lació del parc per a 
patinets al poliesportiu municipal, 
com a projecte guanyador dels 
pressupostos participatius 2018, 
així com la renovació de les 
joguines del parc ubicat a la piscina 
municipal.

El canvi de les lluminàries de 
l’Avinguda València i País Valencià 
va estar altra de les millores per 
a la vila de Muro gestionada 
íntegrament, licitació inclosa, per 
l’anterior govern.

Respecte a la reforma del 
Poliesportiu Municipal va ser 
sol·licitada per Compromís a 
la Diputació d’Alacant dins de 
les actuacions financerament 
sostenibles a finals del 2018 i 
va estar concedit al final de la 
legislatura. «Les obres haurien 
d’estar executant-se des de fa 
mig any però es van començar en 
setembre de 2020», van subratllar.

El canvi de les 
lluminàries de 
l’Avinguda Valèn-
cia i País Valencià 
va estar altra de 
les millores per a 
la vila de Muro.

Compromís enllesteix un total de set 
projectes nous per a Muro en 2019

El Dia Mundial Sense Cotxes es celebra tots els anys 
el 22 de setembre amb l’objectiu de sensibilitzar la 
ciutadania, empreses i administracions sobre les 
conseqüències negatives que té l’ús irracional del 
cotxe, tant per a la salut pública com per al medi 
ambient, i sobre els beneficis de l’ús de formes de 
transport més sostenibles com el transport públic, 
la bicicleta o els trajectes a peu. És a partir de l’any 
2000 quan aquesta efemèride va rebre el suport de 
la Comissió Europea. Milers de ciutats, institucions 
i organitzacions socials hi participen cada any fent 
activitats per a promocionar la mobilitat sostenible. 

Amb tot, aquest any tant atípic i donada la situació 
actual, s’entén que algunes de les activitats que solien 
fer-se a Muro resulten més complicat d’organitzar-les 
i per tant, enguany no es va celebrar. No obstant això, 
des de Compromís es considera que “l’Ajuntament 
sí que podria haver destinat alguns recursos per a 
altres activitats alternatives amb la mateixa finalitat 
de foment del transport sostenible com el tancament 
al trànsit rodat del casc antic o una campanya 
de conscienciació per anar a peu o amb bicicleta 
pel poble en pro d’una mobilitat més neta, sana i 
ecològica”. 

El Dia Mundial Sense 
Cotxes no es celebra 
aquest any a Muro
Des de Compromís es considera que l’Ajun-
tament sí podia haver organitzat activitats 
alternatives per a fomentar una mobilitat més 
neta, sana i sostenible.
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En 2019 
s’aconsegueix 
dos declaracions 
de Festa d’Interès 
Turístic 
Autonòmic.

L’Ajuntament de Muro va 
renunciar a una subvenció ja 
concedida per l’Agència Valenciana 
de Turisme de la Generalitat 
Valenciana, dirigida a la inversió 
en adequació i millora dels 
recursos i serveis turístics per a 
l’actuació d’eliminació de barreres 
arquitectòniques de l’Oficina de 
Turisme i Museu Fester.

Segons consta a l’informe de 
l’Agència Valenciana de Turisme va 
arribar «amb data del 17 de setembre 
de 2019 un escrit de l’Ajuntament 
de Muro d’Alcoi renunciant 
expressament a la subvenció a la 
qual es refereix l’apartat anterior 
per la impossibilitat de complir 
amb els terminis i els compromisos 
derivats de la convocatòria» i 
per tant «es revoca la subvenció 
concedida a l’Ajuntament de Muro 
per import de 40.000 euros per a 
l’actuació d’eliminació barreres 
arquitectòniques del museu fester, 
per renúncia expressa del citat 
beneficiari. Per tant, cal desafectar 
el crèdit consignat a aquest efecte 
en 40.000 euros mitjançant 
el corresponent document 
comptable». 

Segons va subratllar la regidora de 
Compromís, Carolina Ivàñez, «vam 
veure la idoneïtat de presentar-
se a les ajudes convocades per 
Turisme Comunitat Valenciana 
per a l’exercici 2019 destinades 
als ajuntaments per poder 
millorar l’accessibilitat a l’Oficina 
de Turisme i el Museu Fester 
mitjançant l’eliminació de barreres 
i adequació de l’ús per part de 
persones amb discapacitat”. 

Carolina Ivàñez va assegurar que 
“el 90% de les visites al Museu 
Fester són realitzades per turistes 
que acudeixen a l’oficina de turisme 
per a obtenir informació local i 
comarcal i tenen la possibilitat de 
visitar el museu que s’accedeix al 
mateix a través de la porta interior 
que connecta l’oficina amb el 
museu. Per aquest motiu vam veure 
la possibilitat d’accedir a aquestes 
ajudes per millorar l’accessibilitat a 
aquest edifici cultural.». 

Cal dir que aquestes millores 
consistien en la col·locació de 
porta automàtica en l’entrada de 
l’oficina de turisme i un elevador 
per a accedir al Museu Fester. 
El pressupost total del projecte 
era de 82.465,95 euros i l’Agència 
Valenciana de Turisme es feia 
càrrec de la meitat del pressupost. 
«Després que ens concediren vora 
el 50% de la despesa, el nou equip 
de Govern va decidir renunciar als 
40.000 euros per realitzar aquestes 
millores. És incomprensible que 
tenint una ajuda no s’execute 
aquesta millora tan important», va 
dir Carolina Ivàñez.

 
Moros i Cristians
Ivàñez va recordar també que 

les Festes de Moros i Cristians de 
Muro van ser declarades Festa 
d’Interès Turístic Autonòmic 
en 2019. L’Ajuntament, a través 
de la regidoria de Turisme 
d’aquell moment, va presentar 
la sol•licitud a la Secretaria 
Autonòmica de Turisme el passat 
23 de novembre de 2018, on 
s’instava la declaració de festa 

d’Interès Turístic Autonòmic de 
la Comunitat Valenciana. Després 
de l’estudi de la documentació 
que constava en l’expedient es 
va resoldre favorablement la 
concessió de la mencionada 
distinció, de conformitat amb el 

que disposen els articles 3.1.c), 7.1 
i 9.1 del Decret 119/2006, de 28 de 
juliol, del Consell, regulador de les 
declaracions de festes, itineraris, 
publicacions i obres audiovisuals 
d’Interès Turístic de la Comunitat 
Valenciana. 

La regidora de Turisme 
d’aleshores, Carol Ivàñez, va 
assenyalar que “va ser un gran orgull 
després de sis mesos d’espera on per 
fi les festes de Moros i Cristians de 
Muro eren reconegudes amb aquest 
títol honorífic. Una declaració que 
suposava un revulsiu per al nostre 
potencial turístic i econòmic. 

Les mureres i els murers podem 
sentir-nos ben orgullosos. Esperem 
que prompte tornem festejar-les en 
passar aquesta pandèmia amb la 
dedicació i orgull que sempre han 
demostrat els festeres i festeres de 
Muro”, va dir. 

Renuncien a una subvenció 
per al Museu Fester 

La Generalitat Valenciana va 
aprovar la declaració de Festa 
d’Interès Turístic Autonòmic 
per a la Fireta de Sant Anto-
ni de Muro, el passat febrer de 
2019. Amb aquest títol hon-
orífic es passa a formar part 
del registre especial de festes, 
itineraris, publicacions i obres 
audiovisuals d’interès en la 
Comunitat Valenciana. Per a la 
regidora de turisme d’aquells 
moments, Carol Ivàñez, aques-
ta declaració d’Interès Turístic 
per a la Fireta de Sant Antoni 
suposava el fet de donar-li una 
importància cultural i turística 
molt important «fruit del tre-
ball de moltes persones i de les 
associacions del poble”, va dir. 

Amb tot, el passat gener de 
2020  la Fireta de Sant Antoni, 
que data de 1738, tornava a 

festejar-se. «Aquest any era un 
any molt especial perquè era 
la primera edició que ja conta-
va amb la declaració de Festa   
d’Interès Turístic autonòmic 
però la nostra sorpresa va ser 
que tant a la cartelleria com a 
la roda de premsa de l’edició de 
la Fireta de Sant Antoni 2020 
s’havia    ignorat aquest títol 
honorífic».  

Aquest fet va possibilitar que 
es rectificara la cartelleria, 
almenys per a la seua edició     
digital. Segons Ivàñez; “Aques-
ta declaració, junt a la de les      
Festes de Moros i Cristians va 
ser una de les apostes fortes que 
des de la Regidoria de Turisme 
de la passada legislatura i  amb 
l’esforç de moltes persones es 
va poder aconseguir”.

Un total de 7 persones mureres 
desocupades per la COVID-19 es 
veuran beneficiades pel Pla Ex-
traordinari d’ocupació ECOVID 
2020. LABORA invertirà prop 
de 89.000 d’euros per així 
pal·liar els efectes laborals de 
la pandèmia. L’Ajuntament de 
Muro és una de les 122 entitats 
locals de la província d’Alacant 
que s’ha vist beneficiat. 

Aquest Pla Extraordinari 
d’Ocupació ECOVID 2020 creat 
per la Conselleria d’Economia, 
mitjançant LABORA, permetrà 
que al voltant de 1159 persones 
de la província d’Alacant 
puguen reincorporar-se al 

mercat laboral. Les persones 
que resulten beneficiàries 
podran gaudir d’un lloc de 
treball durant un mínim de 
6 mesos a jornada completa. 
Les entitats locals seran les 
encarregades de realitzar les 
contractacions i executar 
els projectes que consideren 
necessaris. Cadascuna de les 
entitats beneficiàries establiran 
les ocupacions sol·licitades. A 
continuació, LABORA realitzarà 
una preselecció de candidats, 
prioritzant aquelles persones 
inscrites com a aturades a 
partir del 14 de març, que 
complisquen amb els requisits 
de les ocupacions sol·licitades. 

La Fireta Sant Antoni és 
Festa d’Interès Turístic 
Autonòmic

LABORA destina 89.000€  
per contractar a persones 
desocupades

El nou govern municipal de Muro va ignorar 
aquest reconeixement honorífic que suposa 
accedir a beneficis i promocions i donar-li la 
importància turística i cultural que mereix.
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“Creem en una Governança 
transparent, honesta i al servei
de la majoria”
Des dels inicis de la nova legislatura el nou equip de 
govern, que va néixer amb la formació d’un pacte, 
se’ns va prometre als murers i mureres nous aires i 
noves formes de governar.

Tant és així que el primer canvi va ser sumir als 
regidors i regidores de l’oposició en la més abso-
luta opacitat; no hi ha accés als decrets d’Alcaldia, 
només es dóna compte als Plenaris ordinaris, bi-
mensuals, quan en les anteriors legislatures tots els 
regidors tenien accés il·limitat al Llibre de Decrets.

El segon cop a la transparència ha estat l’eliminació 
de les Comissions Informatives de seguiment. 
Aquestes Comissions eren el principal mecanisme 

on els regidors de l’oposició obtenien la informació 
necessària de totes i cadascuna de les regidories i 
on es podia debatre, opinar i deixar constància de 
les aportacions dels grups de l’oposició. Aquestes 
comissions es van substituir per les Juntes de 
portaveus on s’obvien molts temes o ja s’han fet 
públics via premsa sense conèixer-los prèviament  
els regidors i regidores de l’oposició. 

Nosaltres creem en altre tipus de Governança més 
transparent, honesta i al servei dels interessos de la 
majoria. Volem uns ciutadans i ciutadanes actius, 
participatius, informats i formats, conscients i 
transformadors. A Compromís per Muro apostem 
per una nova manera de fer política.

Que no ens falten mai l’esperança, il·lusió i rialles. 
BON NADAL i FELIÇ 2021


